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Protokół 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej 

Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego w dniu 4.12.2009r. 
 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10.00 – do godz. 12.00 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej            - Józef Kujawiak 
2 . Kierownik Referatu ds. Rolnictwa 
    i Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg  - Tomasz Fifielski 
3. Skarbnik Gminy                                      – Władysław Rembelski 
4. Dyrektor Zakładu Gospodarki  
    Komunalnej w Więcborku                        – Piotr Węgrzyn 
 
   
 
Przewodniczący Komisji – Stanisław Piłka powitał radnych i gości oraz 
przedstawił porządek obrad: 
 
1. Zaopiniowanie projektu budŜetu Gminy Więcbork na rok 2010 w dziale 

inwestycje 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał. 
3. Sprawy róŜne.  
 
Jednocześnie zaproponował, aby pkt. 2 omówić jako 1. 
 
Zmianę poddano pod głosowanie: 
 

Propozycję zmiany porządku przyjęto jednogłośnie. 
 
 
S. Piłka poprosił o zabranie głosu przez T. Fifielskiego i przedstawienie 
projektów uchwał. 
 
1. T. Fifielski jako pierwszy przedstawił projekt uchwały w sprawie wymagań 
jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 
opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych – 
załącznik Nr 1 do protokołu. Dodał, Ŝe dotychczas wymagania określało 
zarządzenie Burmistrza, ale zgodnie z nowymi przepisami kompetencje  
te otrzymała Rada Miejska. 
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R. Mroczkowski zapytał czy wszyscy przedsiębiorcy prowadzący ten rodzaj 
działalności mają odpowiednie dokumenty i zaświadczenia. 
 
T. Fifielski odpowiedział, Ŝe tak.  
 
S. Piłka zapytał czy zezwolenia są terminowe. 
 
T. Fifielski odpowiedział, Ŝe tak. Do tej pory zezwolenia wydawane były  
na okres 10 lat. 
 
P. Węgrzyn dodał, Ŝe po wybudowaniu kanalizacji duŜo odbiorców 
indywidualnych zrezygnuje z usług przedsiębiorców. 
 
S. Schwartz nadmienił, Ŝe są jeszcze właściciele domów jednorodzinnych, 
którzy wylewają szamba do rowów. 
 
T. Fifielski odpowiedział, Ŝe są przeprowadzane analizy wydruków 
zawierających ilości zrzuconych ścieków. Jeśli jest niska ilość zrzuconych 
ścieków to wówczas na miejsce wybiera się zespół dokonujący kontroli. 
 
S. Piłka nadmienił, Ŝe problem tkwi w tym, Ŝe analizy dokonuje się  
za rzadko. Raz w roku to zdecydowanie za mało. Powinno się to robić częściej 
i dopiero wówczas przyniosłoby to skutek. 
 
M. BłaŜejewski dodał, Ŝe po kontrolach zawsze jest zwiększona ilość wywozu 
nieczystości. 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie było więc przystąpiono do głosowania. 
 
Wynik głosowania: 
                                      „za” jednogłośnie 
 
 
2. Drugi projekt uchwały dotyczył wymagań jakie powinni spełniać 
przedsiębiorcy ubiegający się o  uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony 
przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 
zwierząt, a takŜe grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części – 
załącznik Nr 2 do protokołu. Wyjaśnił, Ŝe są to warunki, jakie muszą spełnić 
tzw. „hycle”. Do tej pory jednak na terenie naszej gminy nikt takiej 
działalności nie prowadzi. 
 
S. Piłka zapytał czy jest zainteresowanie tego typu działalnością. 
 
T. Fifielski odpowiedział, Ŝe nie. Jeśli zachodzi taka potrzeba korzystamy  
z usług przedsiębiorców z Chojnic. Być moŜe temat by się oŜywił, gdyby była 
prowadzona jakaś ewidencja psów na terenie gminy i do tego byłyby one 
oczipowane. 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania.  
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Wynik głosowania: 
                                      „za” jednogłośnie 
 
 
3. Trzeci projekt uchwały przedstawiony przez T. Fifielskiego dotyczył 
przystąpienia Gminy do Lokalnej Grupy Rybackiej. T. Fifielski nadmienił, Ŝe 
temat szczegółowo był omawiany na Komisji BudŜetu i Finansów. W skrócie 
przypomniał zasady przystąpienia do Stowarzyszenia i przytoczył treść 
uchwały wraz z uzasadnieniem – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
P. Węgrzyn zapytał jaki jest to koszt dla budŜetu gminy. 
 
T. Fifielski odpowiedział, Ŝe jest to koszt w wysokości ok. 30 groszy  
od mieszkańca gminy. Kwota ta zostanie przeznaczona m.in. na 
sfinansowanie kosztów poniesionych na przygotowanie strategii. 
 
S. Piłka dodał, Ŝe stawka od mieszkańca powinna zostać konkretnie 
określona, gdyŜ na Komisji BudŜetu padła stawka w wysokości 20 groszy  
od mieszkańca. Skierował swoją prośbę do T. Fifielskiego, aby dokładnie  
to określić. 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
Wynik głosowania: 
                                      „za” jednogłośnie 
 
 
 
4. Czwarty projekt uchwały dotyczył przedłuŜenia czasu obowiązywania 

taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Więcborku. 

 
S. Piłka poprosił o zabranie głosu przez Dyrektora ZGK – P. Węgrzyna. 
 
P. Węgrzyn przedstawił projekt uchwały – załącznik Nr 4 do protokołu. 
Wyjaśnił, Ŝe chodzi o uregulowanie okresu obowiązywania obecnych taryf. 
Miałby on zostać wydłuŜony o 2 miesiące. Wyjaśnił, Ŝe w stosunku  
do nieczystości stałych i wysypiska nie ma podwyŜki, cena ciepła jest 
uregulowana, natomiast tak nie jest przy wodociągach – są straty. Do tematu 
trzeba jednak podejść uczciwie. WydłuŜenie okresu pozwoli na dokonanie 
konkretnych wyliczeń. 
 
S. Piłka zauwaŜył, Ŝe wzrost ceny wody musi być bardzo dokładnie 
uzasadniony. Dodał, Ŝe ceny będą przedyskutowane na Komisji, w tej chwili 
zatwierdzamy tylko przesunięcie terminu. 
 
J. Kujawiak zauwaŜył, Ŝe jest to dobry pomysł. Mieszkańcy na pewno na tym 
zyskają. ZGK straci, ale pozwoli to na dokładnie przygotowanie wyliczeń. 
 
M. BłaŜejewski zapytał co będzie ze stacją uzdatniania wody. 
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P. Węgrzyn odpowiedział, Ŝe ZGK ma 900 tys. zł., konkurs zostanie ogłoszony 
w marcu. Jeśli uda się pozyskać środki to wykonana zostanie całkowita 
modernizacja stacji. 
 
J. Kujawiak nadmienił, Ŝe nie moŜna dopuścić do tego, aby stacja padła. 
ZGK ma odpowiednie warunki do działania. Wyjaśnił, Ŝe dopłaty do wywozu 
nieczystości w miejscach, gdzie jest juŜ kanalizacja będą zmniejszone. 
UwaŜa, Ŝe rozpoczęcie wodociągowania 4 lata temu to była trafna decyzja. 
Wyraził swoje zadowolenie z faktu, Ŝe za rok proces ten zostanie zakończony. 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
Wynik głosowania: 
                                      „za” jednogłośnie 
 
 
Ad. 2 Przystąpiono do omówienia projektu budŜetu w dziale inwestycji. 
 
S. Piłka poprosił o zabranie głosu przez Skarbnika – W. Rembelskiego. 
 
W. Rembelski przedstawił projekt budŜetu w dziale „Inwestycje” –  
załącznik nr 5 do protokołu. Wyjaśnił, Ŝe projekt jest maksymalnym  
po stronie wydatków i dochodów. Nie ma prawnych moŜliwości, aby 
zwiększyć dochody i wydatki. Dodał, Ŝe deficyt pokryty zostanie kredytami 
komercyjnymi i poŜyczkami z WFOŚiGW w Toruniu. Przypomniał równieŜ  
o wyodrębnionym Funduszu Sołeckim. Dodał, Ŝe Burmistrz przyjął wszystkie 
wnioski i zadania zostały ujęte w budŜecie. W części opisowej jest zapis 
jakiego sołectwa dotyczy zaplanowany wydatek. Dodał, Ŝe projekt budŜetu 
został przygotowany z uwzględnieniem dwóch zasad: pierwsza to inwestycje 
rozpoczęte muszą zostać zakończone, druga to planujemy inwestycje, na 
które moŜna pozyskać środki zewnętrzne. Wyjaśnił, Ŝe w dziale rolnictwo jest 
zaplanowana kwota 900 tys. zł – kompaktor na wysypisko, spłata rat 
leasingowych za koparkę, stacja uzdatniania wody i dokończenie 
wodociągowania gminy. Pieniądze te zostaną jednak przekazane do ZGK. 
W dziale „drogi: W. Rembelski zgłosił autopoprawkę. 50 tys. przeznaczone 
miało zostać na wykonanie studium wykonalności na zadanie dot. budowy 
ronda w Więcborku – tak jest przewidziane w projekcie. Z ostatnich rozmów 
przeprowadzonych z przedstawicielami Starostwa juŜ wiadomo, Ŝe kwota  
ta musi zostać zwiększona do 70 tys. zł. 
Skarbnik Gminy - W. Rembelski nadmienił, Ŝe na targowisko zaplanowano 
kwotę 20 tys. zł. – dodał jednak, Ŝe na Komisji BudŜetu i Finansów 
przegłosowano wniosek dot. zwiększenia tych środków. Środki przeznaczone 
na informatyzację w wysokości 65 tys. zł. zostały juŜ i tak zminimalizowane, 
gdyŜ wynosiły 145 tys. zł. Dodał równieŜ, Ŝe na Komisji BudŜetu i Finansów 
przyjęto pozytywnie inwestycję dotyczącą dokończenia budowy chodnika w 
Runowie Krajeńskim. Remont świetlic zostanie zakończony jeszcze w tym 
roku. Zgłosił ponadto autopoprawkę dotyczącą kontynuowania zadania na 
stadionie w Więcborku – wykonanie ogrzewania w istniejącym budynku. 
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R. Mroczkowski poprosił o wyjaśnienie nieścisłości w kwotach. Budowa  
3 boisk sportowych na terenie Więcborka wynosi 57 tys. zł., a w części 
opisowej widnieje kwota 150 tys. zl.  
 
Skarbnik – W. Rembelski wyjaśnił, Ŝe inwestycja jest zapisana zgodnie  
z projektem w kilku paragrafach budŜetu. 
 
M. BłaŜejewski wrócił do tematu remizy straŜackiej. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe jest po rozmowie z p. Dropińskim  
i musi on przygotować umowę uŜyczenia. 
 
Skarbnik – W. Rembelski dodał, Ŝe zostało zlecone wykonanie ekspertyzy 
przez rzeczoznawców. Budynek zostanie zinwentaryzowany i wyceniony. 
Wtedy będzie moŜna go przekazać. 
 
M. BłaŜejewski poprosił o wyjaśnienie przygotowań do inwestycji droga 
Runowo-Puszcza. W 2009 r. została wykonana dokumentacja. Co się dzieje  
z tą inwestycją. 
 
S. Piłka odpowiedział, Ŝe brakuje pieniędzy na to zadanie jak i na wiele 
innych inwestycji. Przypomniał, Ŝe temat był poruszany na łączonej komisji 
Rolnictwa i BudŜetu. 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania.  
 
S. Piłka – Przewodniczący Komisji wyjaśnił, Ŝe głosowanie dotyczy projektu 
budŜetu z uwzględnieniem wniosków przyjętych przez Komisję Finansów  
i BudŜetu. 
 
Wynik głosowania: 
                                      „za” jednogłośnie 
 
 
 
 
Ad.3 – Sprawy róŜne 
 
S. Piłka poprosił o zabranie głosu w sprawach róŜnych. 
 
R. Mroczkowski zapytał czy firmy budujące kanalizację na Osiedlu 
Słonecznym mają obowiązek wykonania przyłączenia do studzienki czy 
mieszkańcy muszą to wykonać we własnym zakresie. Poza tym  
co z powstałymi zniszczeniami. 
 
Burmistrz – P. Toczko odpowiedział, Ŝe musi to sprawdzić w specyfikacji. 
 
R. Mroczkowski dodał, Ŝe na Osiedlu Słonecznym przydałyby się progi 
spowalniające, tym bardziej, Ŝe jest tam plac zabaw. 
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Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe pół roku temu wstrzymał wykonanie 
tych progów. Teraz i tak byłyby one rozkopane w wyniku budowy kanalizacji. 
Niech firmy skończą budowę kanalizacji, wówczas wykonane zostaną progi. 
 
M. Bąk poproszony o wyjaśnienie sprawy dot. naprawy wyrządzonych szkód 
odpowiedział, Ŝe tam gdzie zgłoszono róŜnego rodzaju zniszczenia są one 
naprawione. Firma wykonująca zadanie juŜ wyjechała. Był odbiór prac  
i wszystko co było zgłoszone zostało naprawione. 
 
R. Mroczkowski zauwaŜył, Ŝe jest duŜo poprawek w związku z inwestycją dot. 
budowy kanalizacji. Zadał w związku z tym pytanie kto za to zapłaci. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe gmina płaci za prawidłowo wykonane 
zadanie. KaŜda poprawka to strata dla firmy wykonującej inwestycję. 
 
R. Mroczkowski dodał, Ŝe zasypane są niektóre studzienki na Osiedlu 
Słonecznym.  
 
M. Bąk odparł, Ŝe inwestycja jest wykonana prawidłowo.  
 
S. Piłka zauwaŜył, Ŝe na Osiedlu Słonecznym na ul. Tartacznej na kaŜdej 
posesji są zamontowane pompki wtłaczające. Kto będzie płacił za zuŜycie 
prądu. 
 
M. Bąk odpowiedział, Ŝe mieszkańcy posesji. Jednak zuŜycie prądu jest 
znikome. Są 24 szt. takich pompek. 
 
 
Więcej pytań ze strony radnych nie było. 
 
 
 
Na tym spotkanie zakończono. 
 
 
Prot. E. Kiestrzyn-Kobus 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
 

   /…/ Stanisław Piłka 
        
   


